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خريد کلزا از 200 هزار تن 

فراتر رفت
دبيرانجمن روغن کشي از خريد بيش از 
200 هزارتن دانه کلزا خبر داد و گفت: تاکنون 
شده  تسويه  کشاورزان  مطالبات  درصد   75
است.محمد جعفري، دبير انجمن صنفي صنايع 
روغن کشي ايران در گفتگو با خبرنگار مهر از 
خريد بيش از 200 هزار تن دانه کلزا خبر داد 
و گفت: اين خريد در راستاي حمايت از توسعه 
کشت دانه هاي روغني و کشت قراردادي آغاز 
کلزاي  ارزش  دارد.وي  ادامه  همچنان  و  شده 
 23 حدود  را  کشاورزان  از  شده  خريداري 
هزار ميليارد ريال اعلام و اضافه کرد: تاکنون 
75 درصد مطالبات کشاورزان تسويه شده و 
مابقي نيز به زودي پرداخت خواهد شد.جعفري 
پايان فصل برداشت مشکلي  تا  اينکه  بيان  با 
پرداخت مطالبات کشاورزان  و  در خريد کلزا 
نداريم، گفت: امسال کارخانجات روغن کشي 
کشاورزان  قراردادي محصول  قالب کشت  در 
را خريداري مي کنند و علي رغم اينکه قيمت 
بار  و  اقتصاد  بار توسط شوراي  دانه کلزا يک 
ديگر توسط شوراي قيمت گذاري محصولات 
خصوصي  بخش  يافت،  افزايش  استراتژيک 
افزايش توليد دانه هاي  از  در راستاي حمايت 
روغني و توسعه کشت قراردادي اقدام به خريد 
دانه کلزا از کشاورزان کرده است.به گفته وي، 
کشت قراردادي موجب ارتباط نزديک صنعت و 
کشاورزان مي شود و خروج دولت از اين چرخه 

به توسعه کشت و رونق توليد کمک مي کند.

2کشتي حامل کالاي اساسي 
در بندر چابهار پهلو گرفت

و  بنادر  اقتصادي  و  بندري  معاون 
دريانوردي سيستان و بلوچستان گفت: در ادامه 
روند واردات کالاهاي اساسي، دو فروند کشتي 
حامل کالاي اساسي ذرت و برنج در بندر شهيد 

بهشتي چابهار پهلوگيري کرد.
حسين شهدادي در چابهار اظهار داشت: 
در ادامه روند واردات کالاهاي اساسي، دو فروند 
در  برنج  و  اساسي ذرت  کشتي حامل کالاي 

بندر شهيد بهشتي چابهار پهلوگيري کرد.
و  بنادر  اقتصادي  و  بندري  معاون 
افزود:  بلوچستان  و  سيستان  دريانوردي 
فله و  اين کشتي ها حامل 67 هزار تن ذرت 
کشتي 27 هزار تني برنج کيسه اي است که 
روز گذشته در بندر شهيد بهشتي پهلوگيري و 

بلافاصله عمليات تخليه آن آغاز شد.
وي با تاکيد بر فرآيند ترخيص و خروج 
خوشبختانه  گفت:  محموله ها،  اين  مطلوب 
براي  بندر چابهار  و تجهيزات  زيرساخت ها  با 
و  انواع کشتي  بارگيري  و  تخليه  و  پهلودهي 
کالا و تعامل و تشريک مساعي که با گمرک 
با  کالاها  دارد  وجود  مرتبط  دستگاه هاي  و 
مقاصد  به  رسوب  بدون  و  گمرکي  رويه هاي 

مورد نظر حمل خواهد شد.
شهدادي با اشاره به ترانزيت، صادرات و 
بندر چابهار در سال  واردات کالاهاي اساسي 
وجود  با  نيز  امسال  ابتداي  از  گفت:  جاري، 
بندري،  فعاليت هاي  کرونا،  محدوديت هاي 
تخليه و بارگيري و ورود و خروج کاميون هاي 
حامل بار با تشديد پروتکل هاي بهداشتي تداوم 
داشته است.معاون بندري و اقتصادي بنادر و 
ورود  تداوم  بلوچستان  و  دريانوردي سيستان 
پروژه هاي  و  چابهار  بندر  از  کشتي  خروج  و 
زمينه  بندر  اين  زيرساختي  و  سرمايه گذاري 
ايجاد اشتغال، تحرک حمل و نقلي و پويايي 
اقتصادي را بويژه در استان رونق بخشيده است.

 بازديد روسا و استادان 
دانشگاه صنعتي امير کبير از 

مجتمع معدني چادرملو
في  همکاري  نامه  تفاهم  عقد  بدنبال 
کبير،دانشگاه  امير  صنعتي  دانشگاه  مابين 
چادرملو  صنعتي  و  معدني  شرکت  و  اردکان 
فني،  و  علمي  توسعه همکاري هاي  با هدف 
رييس اين دانشگاه به همراه روئساي دانشکده 
هاي، معاونين و جمعي از استادان در بازديد 
چند ساعته از معدن و واحدهاي توليدي اين 
مجتمع در جريان فرايند استخراج و فرآوري 
سنگ اهن چادرملو قرار گرفتند.پيش از اين 
بازديد در نشستي مشترک، مهندس ناصر تقي 
زاده مدير عامل و عضو هيات مديره شرکت 
توسعه شرکت  هاي  برنامه  و  اهداف  پيرامون 
و اولويت بخشي به امر اکتشاف و دستيابي به 
فناوري هاي نوين جهاني و ايجاد بستر مناسب 
براي هوشمند سازي فرايند توليد سنگ آهن و 

واحدهاي فولادي نکاتي را يادآور شدند.

 280هزار تن کالا از مرز 
مهران به عراق صادر شد

گفت:  ايلام  استان  گمرکات  مديرکل 
تن  280هزار  جاري،  سال  نخست  2ماه  در 
است. عراق صادر شده  به  مهران  مرز  از  کالا 
روح الله غلامي اظهار کرد: در 2 ماه نخست 
سال جاري 280 هزار تن کالا به ارزش 124 
ميليون دلار از مرز مهران به عراق صادر شده 
که در هر روز کاري به صورت ميانگين بين 
تجاري  محوطه  وارد  کاميون   400 تا   300
گمرک مهران شده اند.وي به اقلام صادراتي مرز 
مهران در 2 ماهه نخست سال جاري اشاره کرد 
و افزود: مهم ترين اقلام صادراتي در مدت ياد 
شده شامل مصالح ساختماني، ميوه و تره بار، 
محصولات پلاستيکي، صنعتي، شيشه و جام، 
است. بوده  فلزي  محصولات  و  خانگي  لوازم 
مديرکل گمرک ايلام تاکيد کرد: در 2 ماهه 
نخست سال 99 به دليل شيوع کرونا و بسته 
بودن مرز کمتر از 600 هزار دلار صادرات از 
مرز مهران به عراق صادر شد.غلامي اظهار کرد: 
فعاليت تجار ايراني و عراقي در مرز مهران با 
رعايت تمامي پروتکل هاي بهداشتي انجام و در 
محيط گمرک نيز کليه پروتکل هاي بهداشتي 

توسط پرسنل نيز به خوبي رعايت مي شود.

براساس تصميم ستاد تنظيم بازار انجام شد؛

3 ماه فرصت براي صادرات 
فولاد و محصولات فولادي

بازار  تنظيم  ستاد  تصميم  براساس 
و  مياني  فولاد  توليد  مجاز  واحدهاي 
بدون  ماه  سه  مدت  به  فولادي  محصولات 
صادرات  به  مجاز  معدني  صنايع  دفتر  تاييد 

شدند.
به  بازار  تنظيم  ستاد  مصوبه  براساس 
و  مياني  فولاد  بازار  اثربخش  تنظيم  منظور 
کننده  توليد  واحدهاي  فولادي  محصولات 
اخذ  بدون  صادرات  جهت  توانند  مي  مجاز 
ماه  سه  مدت  به  معدني  صنايع  دفتر  تاييد 

اقدام به صادرات کنند.
آمده  بازار  تنظيم  ستاد  مصوبه  در 
فولاد  بازار  اثربخش  تنظيم  منظور  به  است 
محصولات  و  اسلب(  و  بلوم  )بيلت،  مياني 
مس  رنگي  فلزات  و  طويل  )مقاطع  فولادي 
و آلومينيوم( و اطمينان از تامين نياز داخل 
صادرات  تسهيل  و  ساماندهي  همچنين  و 
واحدهاي مجاز به صادرات )توليد کنندگان 
آنها( محصولات مذکور  قانوني  نمايندگان  و 
در سامانه جامع تجارت ثبت اطلاعات نموده 
محصولات  ابلاغي  عرضه  کف  رعايت  با  و 
تاريخ  از  ماه  سه  مدت  به  کالا،  بورس  در 
1400.3.1 با اعلام فهرست واحدهاي مجاز 
امور معادن و صنايع معدني  توسط معاونت 
خود  محصولات  صادرات  جهت  توانند  مي 
صنايع  دفتر  تاييد  به  نيازي  و  نمايند  اقدام 
گمرک  فرامرزي  جامع  سامانه  در  معدني 

جمهوري اسلامي ايران )L.P.E( ندارند.
تبصره )1( واحدهاي توليدي محصولات 
مذکور مي توانند نسبت به صادرات آن مقدار 
مستمر  برنامه  طبق  که  تکليفي  عرضه  از 
معامله  ولي  عرضه  کالا  بورس  در  )هفتگي( 

نگرديده است اقدام نمايند.
تبصره )2( بازرگانان و تجار با خريد از 
رينگ صادراتي بورس کالا مي توانند نسبت 

به صادرات محصولات مذکور اقدام نمايند.
اين صادرکنندگان بايد براساس قوانين 
و رويه هاي موجود نسبت به رفع تعهد ارزي 

خود اقدام نمايند.
اسلامي  جمهوري  گمرک   )3( تبصره 
کالاي  بورس  شرکت  و  صادرات  گزارش 
اوليه(  )مواد  خريد،  عرضه،  گزارش  ايران 
واحدهاي  گرفته  صورت  معامله  مقدار  و 
به سازمان حمايت  ماهانه  به صورت  مذکور 
مصرف کنندگان و توليد کنندگان، دبيرخانه 
معدني  صنايع  دفتر  و  بازار  تنظيم  کارگروه 
صورت  در  تا  نمايند  ارسال  صمت  وزارت 
عدم رعايت کف عرضه در بورس کالا، عدم 
ثبت اطلاعات در سامانه جامع تجارت و عدم 
انجام تعهدات ارزي با اعلام سازمان حمايت 
توليد کنندگان صادرات  مصرف کنندگان و 

آنها با رعايت ضوابط مربوطه تعليق گردد.
مصرف  حمايت  سازمان   )4( تبصره 
کنندگان و توليد کنندگان و سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان ها نسبت به نظارت بر 
عملکرد واحدهاي توليدي محصولات مذکور 

اقدام نمايند.

شوينده ها و لوازم بهداشتي 
افزايش قيمت نداشته است

صنايع  انجمن  مديره  هيات  رييس 
گفت:  ايران  آرايشي  و  بهداشتي  شوينده، 
شوينده ها  در  قيمتي  افزايش  هيچ  تاکنون 
و  نيفتاده  اتفاق  آرايشي  و  بهداشتي  لوازم  و 
روزهاي  در  خبرگزاري ها  و  سايت ها  برخي 

اخير به نادرست به اين مساله دامن زده اند.
شرکت هاي  افزود:  علم بيگي  بختيار 
افزايش  تورم،  نرخ  به  توجه  با  توليدکننده 
و  دستمزد  نرخ  افزايش  اوليه،  مواد  قيمت 
غيره، درخواست افزايش قيمت داشته اند، اما 

اين مساله در جريان کار کارشناسي است.
قيمت ها  که  زماني  تا  تصريح کرد:  وي 
خبري  جديد  نرخ هاي  از  نشود،  کارشناسي 

نخواهد بود.
اين مقام صنفي خاطرنشان کرد: اعضاي 
جلسه  آينده  هفته  است  قرار  انجمن  اين 
درخواست هاي  بررسي  منظور  به  ديگري 

افزايش قيمت شرکت ها داشته باشند.
وي گفت: قيمت برخي مواد اوليه مانند 
پلي اتيلن ها و مواد پتروشيمي که در بورس 
تعيين مي شود، همه هفته تغيير دارد و اين 
اثرگذار  نهايي  توليدات  قيمت  روز  مساله 

است.
علم بيگي بيان داشت: منتظر ارائه اسناد 
و مدارک از سوي شرکت ها به منظور بررسي 
آنها هستيم و به همين دليل، تاکنون هيچ 
اتفاق نيفتاده و هيچ کالايي  افزايش قيمتي 

با قيمت هاي جديد روانه بازار نشده است.
افزايش  با وجود شرايط کرونا و  اکنون 
به  بهداشتي  و  شوينده  مواد  توليد  مصرف، 
در  داخلي  کارخانجات  از سوي  کافي  اندازه 

کشور انجام مي شود.
وجود  با  کارشناسان،  گفته  به 
دشواري هاي توليد در سال گذشته به دليل 
 10 رشد  تحريم ها،  تداوم  همچنين  و  کرونا 
درصدي توليد را در اين حوزه در سال 99 

شاهد بوديم.
پاندمي کرونا سبب شد تا در سالي که 
و  دستشويي  مايع  مصرف  افزايش  گذشت 

ضدعفوني کننده ها را شاهد باشيم.
وزير  رزم حسيني«   »عليرضا  پيشتر 
به  اشاره  با  تجارت  و  معدن  صنعت، 
از  حمايت  براي  صنعت  وزارت  سياست 
وزارتخانه  اين  افزود:  صادرات محور،  توليد 
فرمايشات  و  سال  شعار  تحقق  راستاي  در 
ظرفيت  فعال سازي  از  انقلاب،  معظم  رهبر 
خالي واحدهاي توليد مواد شوينده، آرايشي 
محصول  صادرات  منظور  به  بهداشتي  و 
به  جهاني  استانداردهاي  مطابق  و  باکيفيت 

بازارهاي هدف حمايت خواهد کرد.

اخبار اخبار
وزير صنعت ، معدن و تجارت)صمت( رشد و پيشرفت صنعت 
را در کشور بي نظير دانست و گفت: در شرايط تحريم و کرونا در 
در  صنعتي  هاي  رشته  اغلب  و  داشتيم  رشد  درصد  هشت  صنعت 

استان کرمان سه نوبته فعال هستند.
و  جمعه  امام  با  ديدار  در  جمعه  روز   حسيني  رزم  عليرضا 
هر  و  اسلامي   انقلاب  موفقيت  رمز  داشت:  اظهار  کرمان  استاندار 
انقلاب ديگري کار و تنها کار است و با کار و تلاش است که پيروزي 

اتفاق مي افتد،و البته  پيش نياز کار نيز همدلي و وحدت است.
وي از امام جمعه و استاندار کرمان در جهت نقش آفريني در 
وحدت استان تقدير کرد و اظهار داشت: خوشبختانه جو خوبي در 
استان حاکم است و استاندار با انگيزه و پر تلاش کرمان نيز پويايي 
را به ارمغان آورده است و امام جمعه  نيز در راه همدلي و پيشرفت 

استان تلاش مي کند.
اين مسئول با اشاره به ظرفيت هاي خوب استان تصريح کرد:  
در جنوب استان معادن خوبي را کشف کرديم و امروزه نمي توانيم 
بگوييم که جنوب استان محروم است طوري که  ديروز شاهد افتتاح  

معدن طلا در اين منطقه بوديم.

وي ادامه داد: سنگ آهنگ، کروميت، تيتانيوم، نقره و بسياري 
از مواد معدني ارزشمند در مناطق جنوبي استان کرمان وجود دارد 

که زمينه ساز اشتغال پايدار مي باشد.
رزم حسيني با انتقاد از بنياد مستضعفان انقلاب اسلامي تصريح 
کرد: اقتصاد مقاومتي قلعه گنج خوب آغاز شد، مردم اميدوار شدند 
اما  شد  بيشتر  امنيت  همچنين  يافت  افزايش  اشتغالزايي  آمار  و 
مسئولان بنياد اين روزها کم لطفي مي کنند ، اين موضوع شخصي 

و بحث شخص نيست، اقتصاد مقاومتي امر رهبري است و همه بايد 
در اين تحقق اين هدف تلاش کنند.

وي با اشاره به پيگيري کم کاري هايي که برخي شرکت ها و 
معين هاي اقتصادي در شهرستان هاي استان کرده اند، تاکيد کرد: 
با  که  کلي  ودر جلسه  کرد  پيگيري خواهيم  را  موارد  اين  ما حتما 
استاندار خواهيم داشت موارد بررسي مي شوند و اين شرکت ها بايد 

جوابگوي کم کاري شان باشند.
رزم حسيني در خاتمه اظهار اميدواري کرد ؛ کرمان با اصحاب 
و  خوب  و  مديران  همچنين  و  دارد  که  دلسوزي  و  متعهد  رسانه 

ظرفيت هاي بالا پيشرفت کند و به جايگاه خود برسد.
از  بازديد  و  افتتاح  بمنظور  که  تجارت  و  معدن   ، وزير صنعت 
است  شده  کرمان  استان  جنوب  وارد  معدني  و  صنعتي  طرحهاي 
ضمن اداي احترام به مزار سپهبد شهيد حاج قاسم سليماني ديداري 

با نماينده ولي فقيه در استان داشت .
شرکت در نشست اقتصاد مقاومتي استان  کرمان و نيز فعالان 
ااقتصادي از ديگر برنامه هاي دومين روز سفر وزير صمت به استان 

مي باشد.

نماينده مردم يزد و اشکذر و بخش ندوشن در مجلس شوراي 
اسلامي با بيان اينکه بهره برداري از معادن شن و ماسه در استان 
متاسفانه همراه با رانت بسيار است ،گفت: بايد فعاليت ها با نظارت و 

دقت، رقابتي و بدون هرگونه دخالت افراد سودجو انجام شود.
معادن  فعالان  و  مسوولان  با  نشستي  در  جوکار  محمدصالح 
استان با اشاره به لزوم وجود طرح ساماندهي مباحث معدني افزود: 
در بحث بهره برداري از معادن شن و ماسه رانت هاي زيادي وجود 

دارد که اصلا اين کار پذيرفته شده نيست.
وي با اشاره به اينکه در طرح ساماندهي معادن بايد به گونه اي 
اقدام شود که رانت به صورت کامل از بين برود ،ادامه داد: موضوع 
بعدي در ارتباط با تمديد پروانه هاي افرادي است که پيش از اين 

اقدام به اکتشاف يا بهره برداري کردند.
يازدهم  مجلس  معدني  صنايع  و  معدن  فراکسيون  رييس 
خاطرنشان کرد: براي از بين رفتن رانت بايد علاوه بر اينکه پرونده 
اين افراد تمديد شود بايد اجازه اکتشاف و بهره برداري هاي جديد به 

افراد ذي صلاح نيز داده شود.
بهتر  محصول  کيفيت  هم  صورت  اين  به  کرد:  بيان  جوکار 
مي شود و هم به دليل رقابتي شدن کالا ، بازار قيمت محصول نهايي 
ويژه مصرف کنندگان خرد مي رسد  به  به دست مصرف کننده  که 

کاهش قابل توجهي پيدا مي کند.
اين نماينده مردم استان يزد در مجلس با انتقاد از افزايش بسيار 
بالاي قيمت شن و ماسه در استان گفت: الان واقعا شهرونداني که 
قصد ساخت و ساز دارند و به شن و ماسه نياز دارند براي تامين آن 

به دليل هزينه هاي بالا با مشکل روبرو هستند.
جوکار تصريح کرد: لازم است برنامه زمان بندي در نظر گرفته 
شود که معادن شن و ماسه در زمان مشخص به سمت اهدافي که 
براي حفاظت از منابع طبيعي و بهبود وضعيت اين صنعت در نظر 

گرفته شد، حرکت کنند.
مجلس  شوراهاي  و  کشور  داخلي  امور  کميسيون  رييس 
خاطرنشان کرد: مباحثي هم که در اين زمينه ديده مي شود حتما 
بايد اجرا شود و به اين صورت نباشد  مدتي طرحي را اجرا کنيم ، 

پس از آن، آ بها از آسياب افتاد، رها شود.
مجوز  صدور  به  نبايد  معادن  فعاليت  در  اينکه  بيان  با  جوکار 
براي آنها اکتفا کرد، گفت: لازم است نظارت هاي مستمر براي انجام 
دقيق  وظايف معادن و شرايط در نظر گرفته براي بهره برداري مجوز 

داده شود.
عمراني  امور  هماهنگي  1399معاون  سال  ماه  بهمن  هفتم 
استان  ماسه  و  شن  معادن  اطلاعاتي  بانک  تهيه  از  يزد  استانداري 
در  ها  فعاليت  ساماندهي  براي  را  بستر  مهم  اين  گفت:  و  خبرداد 
اين بخش  با هدف افزايش کيفيت توليد همراه با رعايت ملاحظات 

زيست محيطي و ارايه خدمات مناسب به مردم هموار مي کند.
طرح  بررسي  نشست  در  صادقيان   محسن  ايرنا،  گزارش  به 
و  شن  انجمن  از  قدرداني  با  استان  ماسه  و  شن  معادن  ساماندهي 
ماسه و بتن استان به دليل همراهي، تعهد و مسووليت پذيري در 
طرح ساماندهي اين قبيل معادن  افزود: بانک اطلاعاتي براي دستگاه 
هاي مرتبط با اين مجموعه مانند سازمان صنعت، معدن و تجارت، 
اداره هاي کل راه و شهرسازي، منابع طبيعي و آبخيزداري ، مديريت 

امور اراضي و شرکت آب منطقه اي يزد يکسان سازي شده است.
وي ادامه داد: اين طرح به ما کمک مي کند که بتوانيم برنامه 
کوتاه مدت و بلندمدت براي معادن شن و ماسه استان ترسيم کنيم. 
نماينده  اسدي  علي  ماه 1400،  ارديبهشت  پنجم    همچنين 
با حضور  استان که  بازار  يزد  در ستاد تنظيم  انجمن شن و ماسه 
محمدعلي طالبي استاندار برگزار شد، گفته بود که 70 درصد شن و 
ماسه استان از سوي واسطه ها خريداري مي شود که آنها با 2 برابر 

قيمت آن را به مشتري مي فروشند ، لازم است در اين زمينه چاره 
انديشي شود. 

يک روز بعد يعني ششم ارديبهشت ماه،  معاون فني اداره کل 
حفاظت محيط زيست  يزد در هشتاد و ششمين نشست کانون تفکر 
و  استان  آبي  چالش هاي  بررسي  محوريت  با  که  يزد  دانشگاه  آب 
سازگاري با کم آبي به صورت مجازي برگزار شد ،خاطرنشان ساخت: 
مشکلات ناشي از فعاليت معادن گريبان گير محيط زيست بوده، در 
را  مساله  به  ورود  براي  قانوني  اختيار  تقريبا  اين سازمان  که  حالي 
ندارد آن هم در محيط خشک و آسيب پذيري همچون يزد که تشکيل 
 900 الي   300 زمان  مدت  گذشت  نيازمند  خاک  متر  سانتي  يک 

سال است.
معادن شن  تعداد  تا 88   66 سال  از  افزود:  پور  اعظم حبيبي 
و  آب  مصرف  ميزان  همان  به  که  شد  برابر   28 استان  ماسه  و 
آلودگي هاي آن افزايش يافته در حالي که حقوق دولتي تعلق يافته 
به معادن منطقي نبوده و مشوق ذي نفعان جهت ادامه فعاليت است.
از حدود 550 معدن استان، پنج مورد در مقياس بزرگ ملي 
معادن  ميان  از  و  است  و کوچک  متوسط  بقيه در حد  و  دارد  قرار 
ملي مي توان به سنگ آهن چادرملو اردکان، زغال سنگ بافق) 2 
معدن(، سرب و روي مهدي آباد مهريز و اورانيوم ساغند اشاره کرد 
و ذخيره قطعي مجموع معادن استان حدود 2 ميليارد تن تخمين 

زده مي شود.
در يزد بيش از 50 نوع انديس معدني وجود دارد و به همين 
دليل چهارمين استان توسعه يافته صنعتي و از لحاظ تنوع معدني 
در  شدن  واقع  دليل  به  منطقه  اين  و   است  کشور  استان  دومين 
فعال،  و وجود چند گسل  مرکزي  کوير  افتادگي  فرو  و  ايران  مرکز 
بستر ذخاير معدني متعددي است که وجود اين معادن مزيتي براي 

استان هست.

پيشرفت بي نظير صنعت در دوران کرونا و تحريم

نماينده يزد:  بهره برداري از معادن شن و ماسه رقابتي شود

معاون وزير راه؛

ابَر 
پروژه 
مسکن 
مهر بازار 
را متعادل 
کرد

مسکن  عرضه  30درصدي  افزايش  از  راه  وزير  معاون 
استيجاري به بازار خبر داد و گفت: مصوبه مجلس قيمت مسکن 

را کاهش مي دهد.
محمود محمودزاده با بيان اين که يکي از اين سياست هاي 
اساسي تعادل بازار در کوتاه مدت، عرضه واحدهاي آماده و نيمه 
آماده به بازار مسکن است، اظهار کرد: تکميل و عرضه واحدهاي 
نيمه تمام مسکن مهر، تعاوني ها و بخش خصوصي و واحدهاي 
آماده اي که به قصد سرمايه گذاري بودند يا فاقد سکونت عرضه 

نمي شدند بر بازار مسکن تأثير بسزايي دارد.
مهر،  مسکن  پروژه  ابرَ  کل  از  اين که  يادآوري  با  وي 
افزود:  باقيمانده در حال تکميل است،  تنها 50 هزار واحد 
سرانجام  به  را  واحدها  اين  آتي  ماه هاي  طي  اميدواريم 
در طرح  نيز  و بخش خصوصي  تعاوني ها  برسانيم.در حوزه 
اقدام ملي مصوب شد که اين گروه  نيز مي توانند با شروط 
اعلام شده از تسهيلات طرح اقدام ملي بهره ببرند تا زودتر 

اين واحد ها را به بازار عرضه کنيم.
وي بيان کرد: سياست بعدي در حوزه تعديل قيمت ها 
مربوط به مصوبه مجلس در خصوص ماليات بر خانه  هاي  خالي 
بود که قانونگذار از سال 94 اين تکليف را به عهده وزارت راه و 

شهرسازي گذاشته بود.
معاون مسکن و ساختمان وزير راه و شهرسازي با اشاره 
به رونمايي سامانه شناسايي بر ماليات هاي خانه خالي در بهمن 
99، گفت: در اجراي اين طرح به دنبال پالايش روزانه هستيم 
تا نتايج آن مورد بررسي قرار گيرد، اين پالايش ها نشان مي دهد 
بسياري از مالکان خانه هاي خالي براي اقدام به عرضه براي 

فروش يا اجاره واحد مسکوني خود کرده اند
محمودزاده افزود: در ابتداي سال نيز نسبت به بارگذاري 
اطلاعات در اين سامانه اقدام و  اين مساله باعث شد که بيش 
از 13.4 ميليون واحد مسکوني ارزيابي شود که از اين ميزان 
مسکن، بيش از يک ميليون واحد خالي از سکنه تشخيص داده 

شد.
اين واحدهاي  اين شناسايي  از  اينکه  پس  بيان  با  وي 
خالي، براي مالکان پيامک ارسال شد، يادآور شد: همواره در 
اجراي اين طرح به دنبال پالايش روزانه هستيم تا نتايج آن 
مورد بررسي قرار گيرد، اين پالايش ها نشان مي دهد که بسياري 
از مالکان خانه هاي خالي اقدام به عرضه براي فروش يا اجاره 
واحد مسکوني خود کرده اند.وي اضافه کرد: پيش از اين قانون 
قانون ماليات بر خانه هاي خالي جنبه بازدارندگي قوي نداشت 
ولي اصلاحيه مجلس بر قانون قبلي  تاثير مثبت تري بر ميزان 

عرضه واحدهاي خالي به بازار دارد.
بر  و  مجلس  مصوبه  از  پس  کرد:  تصريح  محمودزاده 
اساس تعداد فايل ارائه شده در مشاوران املاک، عرضه مسکن 
سال  در  مشابه  مدت  از  بيشتر  درصد  استيجاري حدود 30 
گذشته بوده است و اين آمار، يک آمار بر اساس مستندات و 

گزارشات ميداني است.

مردم  برای  آن چه  گفت:  اقتصادی  مسائل  کارشناس  و  استاد 
مهم است، وعده دادن های بی پشتوانه نيست، يا اينکه چه اتفاقی 
با حضور من رئيس جمهور در آينده اقتصاد ايران می افتد چرا که 
از اين وعده های رنگارنگ اما خالی از عمل به مردم در دوره های 

گذشته زياد داده شده است.
به گزارش اخبار صنعت، از جمله مهمترين وعده های نامزدهای 
رياست جمهوری، حل و فصل مسائل و چالش های اقتصادی است. در 
حالی که انتظار می رود مسائل اقتصادی مهمترين موضوع مورد نظر 
نامزدهای رياست جمهوری باشد، اما عملکرد برخی از نامزدهای رياست 
جمهوری نشان داد که اين موضوع در حاشيه قرار دارد، بلکه دغدغه 
برخی از نامزدها، متفاوت از خواست عمومی مردم يعنی حل مشکلات 
وچالش های اقتصادی است. محمد کهندل اقتصاد دادن و استاد دانشگاه 

دراين باره ديدگاه خود را با اخبار صنعت درميان گذاشته است.
محمد کهندل اقتصاددان و استاد دانشگاه در گفت وگو با اخبار 
صنعت با نقد وعده های اقتصادی نامزدهای رياست جمهوری گفت: 
صحبت هايی که از آن به عنوان وعده های انتخاباتی يا وعده های 
نامزدها  اقدامات  نتيجه  است  قرار  واقع  در  کنيم  می  ياد  اقتصادی 
بگيرد  قرار  تحليل  و  بررسی  مورد  بايد  منظر  اين  از  بنابراين  باشد، 
که آيا اين وعده ها امکان اجرا دارند يا در حد وعده باقی می مانند؟
باره خاطر نشان کرد: مثلا آقای محسن رضايی به  وی دراين 
عنوان يکی از نامزدهای رياست جمهوری به مردم وعده يارانه 450 
از سوی  اين دست که  از  و مسائلی  بالا  وام های  داد،  تومانی  هزار 
بيش  دهد  می  نشان  شود  می  عنوان  جمهوری  رياست  نامزدهای 
از اينکه بحث انجام و عمل به اين وعده ها در ميان باشد، موضوع 
ميان  در  مردم  به  وعده  ترين  سنگين  و  بهترين  دادن  برای  رقابت 

است نه چيز ديگری.

محمد کهندل دراين باره تصريح کرد: در حالی که آن چه برای 
اينکه چه  يا  مردم مهم است، وعده دادن های بی پشتوانه نيست، 
افتد  ايران می  اقتصاد  اتفاقی با حضور من رئيس جمهور در آينده 
چرا که از اين وعده های رنگارنگ اما خالی از عمل به مردم در دوره 
های گذشته زياد داده شده است، بنابراين مردم به دنبال يک رئيس 
جمهور ساختار شکن دراقتصاد هستند، يعنی رئيس جمهوری که به 
دنبال اصلاح ساختارهای اقتصادی و مبارزه بی امان با فساد و رانت 
و امضای طلايی و خواهان تحقق رفاه برای عموم مردم جامعه باشد.
تواند  فردی می  که چنين  موضوع  اين  بيان  با  اقتصاد  استاد   
نجات دهنده اقتصاد ايران باشد تاکيد نمود: اگر فرآيند هايی که به 
ساختار شکنی يعنی اصلاحات اساسی در ارکان مختلف اقتصاد ايران 
انجام شد، رفاه و رشد اقتصادی به تدريج نهادينه می شود و اين فرد، 
رئيس جمهوری است که چون از اصلاحات ساختاری و بنيادی در 
اقتصاد ايران سخن گفته وعزم انجام آن را دارد قطعا مورد پذيرش 

مردم قرار می گيرد. 
وی با انتقاد از نوع رويکرد نامزدهای انتخابات رياست جمهوری 
قشر  بخصوص  مردم  ی  همه  امروز  گفت:  اقتصادی  مسائل  به 
تحصيلکرده ونخبه کشور با فرصت ها، تهديدها، توانمندی ها و ضعف 
های اقتصاد کشورآشناست، لذا نيازی به تکرار مجدد آن شعاروار و 
تيتر وار از سوی نامزدهای رياست جمهوری نيست، بلکه موضوع مهم 
ارائه راهکارهای قابل قبول برای استفاده از فرصت  هدف گذاری و 
ها و کنار زدن تهديدهاست که رئيس جمهور برنامه محور بايد به 
مردم ارائه کند، تا نشان دهد برای رسيدن به هدف های اقتصادی 
خود برنامه هايی دارد که در يک فرآيند مدت دار يک به يک آن را 

به منصه ظهور می رساند.
وی در ادامه خاطر نشان کرد: اگر نامزدهای رياست جمهوری 

يا يکی از نامزدها چنين فرآيندی را برای مردم توضيح داد، البته با 
ارائه راهکارهای اجرايی می توان صحبت های وی را به عنوان رئيس 
جمهور کارآمد و توانمند برای حل مشکلات اقتصادی ايران پذيرفت، 

آن زمان می توان گفت وی توانايی رئيس جمهور شدن را دارد.
محمد کهندل در ادامه توضيح داد: متاسفانه در مناظره های 
انجام شده شاهد بوديم که برخی از کانديداها به جای حل مسائل و 
پرداختن به مشکلات اقتصادی به دنبال بی آبرو کردن رقيب خود 
هستند، در حالی که قرار است رئيس جمهور کشوری اسلامی شوند 
و اين عنوان را بگيرند! در حالی که بايد به مردم نشان دهند دغدغه 
آنها افزايش رفاه مردم و حل مشکلات جامعه است دغدغه مهم خود 
يعنی رسيدن به قدرت را با هر حربه ای به نمايش گذاشته اند و به از 

بين رفتن اعتماد عمومی مردم به مسوولين فکر نمی کنند.
کهندل دراين باره خاطر نشان کرد: در حالی که نامزدهای رياست 
اعتماد سازی مردم و فعالان  بايد به فکر  جمهوری و همه مسوولين 
اقتصادی باشند و به نظام اعتبار بدهند، لذا برخی از گفتارها و حرکات 
نامزدهای رياست جمهوری به هيچ وجه درشان رئيس جمهور آينده 
نيست و اين موضوع  گويای آن است که اين فرد برای رياست جمهوری 

مناسب نيست و نمی تواند سکان اداره کشور را بر عهده بگيرد.
مباحث  کنار  در  حال  هر  به  گفت:  پايان  در  اقتصاد  استاد 
اقتصادی، اخلاق محوربودن يک رئيس جمهور بسيار مهم است چرا 
که رئيس جمهور با اخلاق، صادق است و به وعده هايی که به مردم 
داده عمل می کند، بنابراين انتخاب رئيس جمهور بايد علاوه بر توجه 
به راهکارها و برنامه های اقتصادی براساس نکات روانشناسی، جامعه 
شناسی و اخلاقی نيز استوار بادش، چرا که عدم رعايت اين موارد از 
سوی فردی که قرار است برای چهار سال رئيس جمهور کشور شود 

ما را دچار چالش های بزرگی می کند. 

مديرعامل سازمان بنادر و دريانوردي گفت: تمام تشريفات قانوني 
تبديل بندر آستارا به منطقه ويژه اقتصادي انجام شده و اين بندر هيچ 

محدوديتي در بهره گيري از مزايا و تسهيلات قانوني ندارد.
به گزارش سازمان بنادر و دريانوردي، محمد راستاد در بازديد از 
روند توسعه و لايروبي بندر آستارا، با بيان اينکه بالغ بر 5 درصد از تخليه 
و بارگيري بنادر شمال کشور به بندر آستارا اختصاص دارد، ادامه داد: 
با توسعه روبناها و تجهيزات که توسط سرمايه گذار بخش خصوصي و 
لايروبي در کانال دسترسي اين بندر که در حال انجام است، اميدواريم 

حداکثر ظرفيت ممکن را در اين بندر داشته باشيم.
راستاد اضافه کرد: با تحقق اين هدف، مي توان گفت که بندر آستارا 
مي تواند سهم و نقش مهم تري را در حمل و نقل دريايي شمال کشور 

ايفا کند.
منظوره  چند  بندر  کرد:  تاکيد  شهرسازي  و  راه  وزير  معاون 
آستارا، به عنوان يک بندر بازرگاني با بهره گيري از مزاياي قانوني 
منطقه ويژه اقتصادي مي تواند در فرآيند ورود و خروج کالا اعم از 
افزوده روي آن  ارزش  اوليه و صادرات محصولاتي که  واردات مواد 

ايجاد شده است، نقش آفريني کند.
راستاد اظهار داشت: تمام تشريفات قانوني تبديل بندر آستارا به 
منطقه ويژه اقتصادي انجام شده است و اين بندر هيچ محدوديتي در 

بهره گيري از مزايا و تسهيلات قانوني ندارد.
معاون وزير راه و شهرسازي افزود: در حال حاضر 5 درصد از تخليه و 
بارگيري کالاها در بنادر شمالي کشور به مجتمع بندري آستارا اختصاص 

دارد و اين بندر مهم شمال کشور رشد قابل توجهي را شاهد است.
مدير عامل سازمان بنادر و دريانوردي تصريح کرد: بر اساس قوانين 
محدوده مناطق ويژه اقتصادي جز قلمرو گمرکي محسوب نمي شوند 
و امکان واردات کالا در آنها بدون محدوديت وجود دارد. معافيت هاي 
مالياتي به مناطق ويژه اقتصادي کمک مي کند.راستاد ادامه داد: عمده 
بنادر تجاري کشور ما مناطق ويژه اقتصادي بوده و معافيت هاي مالياتي 
در مناطق ويژه اقتصادي به توسعه بنادر در افزايش و جذب سهم بازار 

حمل و نقل دريايي در کشور کمک ويژه اي مي کند.
معاون وزير راه و شهرسازي با بيان اينکه بارانداز ريلي آستارا با 
4 پايانه نفتي، غلات، کانتينري و کالاهاي خشک در بندر آستارا در 

حال احداث است، گفت: پروژه ريلي آستارا- آستارا بخشي از کريدور 
ريلي شمال-جنوب و جنوب-غرب است که براي اجراي اين پروژه، 5.8 
کيلومتر خط ريلي در داخل خاک جمهوري آذربايجان و 5.1 کيلومتر 

خط ريلي در خاک جمهوري اسلامي ايران احداث شده است.
راستاد با اشاره به پروژه در دست انجام لايروبي کانال دسترسي 
بندر آستارا تاکيد کرد: يکي از مسائل اصلي در بندر آستارا لايروبي اين 
بندر است که با استقرار دستگاه لايروب در حال برطرف شدن است و 
امکان ورود کشتي ها با هر آبخور و ظرفيت به بندر آستارا فراهم خواهد 
شد. طرح توسعه بندر آستارا با مشارکت بخش خصوصي آغاز شده است.
مديرعامل سازمان بنادر با بيان اينکه طرح توسعه بندر آستارا با 
مشارکت بخش خصوصي از سال ها پيش آغاز شده است، گفت: واحد 
بندري به مساحت 60 هکتار و براي تخليه و بارگيري ساليانه 3 ميليون و 
500 هزار تن کالا پيش بيني و طراحي شده است و يک ميليون و 500 
هزار تن آن با يک اسکله اختصاصي به تخليه و بارگيري سوخت و مواد 
نفتي مربوط خواهد شد و 2 ميليون تن ديگر نيز به تخليه و بارگيري 

ساير کالاها اختصاص خواهد يافت.

اقتصاد دادن و استاد دانشگاه در گفت و گو با »اخبار صنعت« مطرح کرد؛

وعده های توخالی و رقابت غیر اخلاقی، شاخصه مناظره های رياست جمهوری

معاون وزير راه: بندر آستارا رسما منطقه ويژه اقتصادي شد


